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RSS.0002.69.2023 

Protokół Nr LXIX/23 
z nadzwyczajnej 69. sesji Rady Miejskiej w Sobótce w dniu 5 września 2023 roku 

        

               Na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2023 r. poz. 40 z późn.zm.) nadzwyczajną 69. sesję Rady 
Miejskiej w Sobótce otworzyła Przewodnicząca Rady Hanna Piwowarska. 
W sesji na 15 radnych uczestniczyło 14-u. Radna nieobecna: Irena Gajewska. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
- Burmistrz MiG – Mirosław Jarosz, 
- Skarbnik MiG – Magdalena Sączawa, 
- Sekretarz MiG – Violetta Gaworczyk 
oraz kierownicy referatów UMiG i zaproszeni goście. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska powitała wszystkie zebrane 
na sesji osoby. Następnie przedstawiła porządek obrad nadzwyczajnej 69. sesji, 
który przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sobótka na lata 2023-2035. 

3. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2023 r. 

4. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Dolnośląskiego na realizację dodatkowych połączeń pasażerskich na linii 

kolejowej nr 285 w relacji Wrocław Główny – Sobótka Zachodnia.  

5. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres do 

30 lat nieruchomości pod lokalizację instalacji fotowoltaicznych w drodze 

przetargu. 

6. Wolne wnioski i informacje. 
 

Ad. 2 

Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobótka na lata 2023-2035 wraz 
z objaśnieniami do zmian.  
Radna Edyta Hajdamowicz poinformowała, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza  
i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały w treści 
omawianej na posiedzeniu. 
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXIX/558/23 podjęła. 
Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 3, „nieobecnych” 1 
 

Ad. 3 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie zmiany budżetu Gminy Sobótka na 2023 rok wraz z uzasadnieniem do 
uchwały.  
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Radna Edyta Hajdamowicz poinformowała, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza  
i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że chciałby zabrać głos, aby nie było po raz 
kolejny niedomówień dlaczego część radnych znowu wstrzymuje się od głosu lub 
głosuje przeciw. Dodał, że uchwała budżetowa jest jedna, ale dotyczy mnóstwa 
zadań inwestycyjnych. Odnosząc się do zadania dotyczącego poprawy 
transportowej mobilności mieszkańców powiedział, że po raz kolejny dokładamy 
środki do tego zadania (wcześniej było to 5 mln. zł na które zaciągnięto kredyt). 
Dodał, że skoro jest to zadanie „zaprojektuj i wybuduj” to ich zdaniem wykonawca 
powinien przewidzieć te zadania. Odnosząc się do zadania dotyczącego budowy 
dróg gminnych (ul. Ciasna w Sobótce i Słoneczna w Rogowie Sobóckim) 
powiedział, że kolejny raz dokładamy środki do tego zadania. Dodał, że już na 
samym początku mówili, że to zadanie nie powinno pójść w tym kierunku. 
Przypomniał, że środki były kierowane do wsi popegeerowskich i mamy kilka 
miejscowości, które w znacznym stopniu ucierpiały na skutek likwidacji pegeerów 
i te środki powinny trafić właśnie do nich, a nie dla miasta i kolejny raz dla 
Rogowa Sobóckiego.  Odnosząc się do zadania dotyczącego budowy Rowerowego 
Parku Umiejętności powiedział, że oczywiście są za tym zadaniem, bo gmina 
powinna się rozwijać, ale jako radni powinni się dowiadywać o tym zadaniu od 
Burmistrza i urzędu, a nie z widomości zamieszczonych w Internecie.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska powiedziała, że już 
kilkakrotnie wyjaśniali to, że na jednej sesji może zostać podjęta tylko jedna 
uchwała w sprawie zmiany budżetu i dlatego zawiera ona w sobie wszelkie 
niezbędne zmiany, które muszą zostać wprowadzone. Odnosząc się do kwestii 
dodatkowych środków na budowę ścieżek rowerowych przypomniała, że zostało 
to wyjaśnione na posiedzeniu komisji i dotyczy dodatkowych zadań, których 
pierwotnie nie brano pod uwagę. Odnosząc się do zadania dotyczącego 
Rowerowego Parku Umiejętności powiedziała, że radni zostali poinformowani na 
ten temat na nadzwyczajnym posiedzeniu komisji budżetowej. 
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że kolejny raz jako Przewodnicząca broni 
Burmistrza, a tak naprawdę jej rolą jest przekazywanie takich informacji radnym. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska powiedziała, że zabiegała  
o to, aby odbyła się nadzwyczajna komisja budżetowa na której omówiono 
wszystkie te sprawy, które miały trafić na sesję nadzwyczajną.  
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że nie zabiega o obronę 
Przewodniczącej Rady, ponieważ doskonale radzi sobie sam. Dodał, że nie dziwi 
go podejście radnego i jego kolegów, jeżeli chodzi o głosowanie pewnych rzeczy. 
Zaznaczył, że czegokolwiek by nie zrobili to i tak albo są przeciwni, albo się 
wstrzymują. Powiedział, że starali się przekonać całą radę do tych działań, ale się 
nie udało i już o to nie zabiegają. Dodał, że jako Radny może mieć swoje zdanie  
i oni je szanują.  
 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXIX/559/23 podjęła. 
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Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 3, „nieobecnych” 1 
 

Ad. 4 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Dolnośląskiego na realizację dodatkowych połączeń pasażerskich na linii kolejowej 
nr 285 w relacji Wrocław Główny – Sobótka Zachodnia wraz z uzasadnieniem do 
uchwały przedstawił Pan Jakub Zawada. Dodał, że prowadzą już rozmowy na 
temat kolejnych połączeń na rok przyszły.  
Radna Edyta Hajdamowicz poinformowała, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza  
i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXIX/560/23 podjęła. 
Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 

Ad. 5 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres do 
30 lat nieruchomości pod lokalizację instalacji fotowoltaicznych w drodze 
przetargu wraz z uzasadnieniem do uchwały przedstawiła Pani Bożena Frass. 
Radna Edyta Hajdamowicz poinformowała, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza  
i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Radny Ryszard Saltarski powiedział, że jedna z działek w Sobótce znajduje się   
w okolicach byłej kopalni granitu. Dodał, że teren ten przeznaczony jest w mpzp 
pod budownictwo mieszkaniowe. Zaznaczył, że jest to teren prawie 1,5 ha. 
Zapytał, czy sprawdzono czy na tym terenie znajdują się szkody górnicze? 
Powiedział, że jeżeli nie występują to jego zdaniem na tym terenie mogłoby 
powstać fajne osiedle. Zaznaczył, że okres 30 lat jest dla niego okresem bardzo 
długim. Dodał, że nie zostało również powiedziane jakie stawki będą 
obowiązywały przy tej dzierżawie.  
Pani Bożena Frass poinformowała, że dzierżawa jest do 30 lat więc może być to 
również okres krótszy. Dodała, że w chwili obecnej nie ma możliwości 
geodezyjnego podziału tej działki ze względu na brak dojazdu więc na ten czas 
zasadne jest wydzierżawienie terenu (droga znajduje się na mapie, ale w terenie 
jej nie ma). Przypomniała, że roczna dzierżawa 1 ha na wskazany w uchwale cel 
wynosi powyżej 10 tys. zł.   
 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXIX/561/23 podjęła. 
Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 4, „nieobecnych” 1 
 

Ad. 6  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska przypomniała, że w najbliższą 
sobotę spotykamy się na naszych gminnych dożynkach. 
Radna Lidia Sączawa skierowała swoje podziękowania do Burmistrza oraz posła 
Pawła Hreniaka i wszystkich pracowników urzędu za to, że wreszcie po 8 latach 
udało się uzyskać fundusze na wymianę okien w szkole w Świątnikach. 
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Powiedziała, że chciałaby również podziękować wszystkim pracownikom szkoły  
w Świątnikach (szczególnie pracownikom obsługi i konserwatorowi) za 
przygotowanie ich placówki do nowego roku szkolnego, ponieważ wymagało to 
ogromu pracy. Na zakończenie zaprosiła wszystkich na XI Międzynarodowe 
Spotkanie Miłośników Ziemi Wołyńskiej i Kresów Wschodnich, które odbędzie się 
w dniach 16-17 września 2023 r.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska poinformowała, że jeżeli ktoś 
z mieszkańców ma potrzebę spotkania się z Przewodniczącą lub 
Wiceprzewodniczącą Rady to prosi te osoby o kontakt z Biurem Rady i wówczas na 
bieżąco umawiane będą dogodne terminy spotkań.   
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz przypomniał, że 9 września spotykamy się na 
dożynkach gminnych. Zaznaczył, że jest to święto wszystkich rolników, ogrodników, 
sadowników, pszczelarzy i serdecznie na nie zaprasza. Powiedział, że uczestniczył  
w rozpoczęciu roku szkolnego we wszystkich placówkach i chciałby podziękować 
wszystkim dyrektorom. Dodał, że dołącza się również do zaproszeń Radnej Lidii 
Sączawy. Powiedział, że chciałby również podziękować Radnej Lidii Sączawie za to, 
że tak walczyła o wymianę okien w szkole i przy każdej okazji pytała kiedy to 
zadanie wreszcie zostanie zrealizowane. Poinformował, że na terenie gminy 
Sobótka znajduje się mnóstwo ziemi, które możemy przeznaczyć na budownictwo, 
ale jeżeli chodzi o infrastrukturę, która zapewni dostarczenie wody czy 
odprowadzenie ścieków to na chwilę obecną jest z tym problem. Zaznaczył, że nie 
możemy sobie pozwolić na rozbudowę gminy pomijając te aspekty. Dodał, że 
trzeba działać perspektywicznie. Powiedział, że gdyby tylko taka była ich wola 
mogliby spieniężyć majątek i zostać bez długu, ale nie o to chodzi. Zaznaczył, że 
trzeba podejmować odpowiedzialne decyzje.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska przypomniała, że skończyła 
się możliwość zdalnego udziału w posiedzeniach sesji i komisji i żadna taka 
obecność nie jest już honorowana. Dodała, że jeżeli ktokolwiek z sołtysów  
i dyrektorów jest proszony o udział to jest oczywiste, że chodzi o fizyczną 
obecność. Powiedziała, że jeżeli ktoś chciałby jedynie posłuchać o czym jest mowa 
na posiedzeniu komisji to proszony jest o zgłoszenie tego faktu w Biurze Rady.  
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała za 
uczestnictwo i zamknęła nadzwyczajną 69. sesję Rady Miejskiej w Sobótce. 
 

Sesja trwała w godz. od 13:00 do 13:55 i odbyła się w UMiG Sobótka, Rynek 1, sala 
nr 11. 
 

Imienne wykazy głosowań Radnych stanowią załącznik do protokołu. 
 
 

Protokołowała                                                        Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Agata Rekść                                                                           w Sobótce 

                                                                                           Hanna Piwowarska 



Nadzwyczajna 69. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobótka na lata 2023-2035.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-09-05 13:16:53

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 11

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 3

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan wstrzymał się

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska nieobecny

4 Edyta Hajdamowicz za

5 Marek Juraszek wstrzymał się

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica za

9 Paweł Ladra za

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski wstrzymał się

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Nadzwyczajna 69. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2023 r.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-09-05 13:35:36

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 11

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 3

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan wstrzymał się

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska nieobecny

4 Edyta Hajdamowicz za

5 Marek Juraszek wstrzymał się

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica za

9 Paweł Ladra za

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski wstrzymał się

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Nadzwyczajna 69. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Dolnośląskiego na realizację dodatkowych połączeń
pasażerskich na linii kolejowej nr 285 w relacji Wrocław Główny – Sobótka Zachodnia.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-09-05 13:38:26

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan za

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska nieobecny

4 Edyta Hajdamowicz za

5 Marek Juraszek za

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica za

9 Paweł Ladra za

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski za

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Nadzwyczajna 69. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres do 30 lat nieruchomości pod lokalizację instalacji
fotowoltaicznych w drodze przetargu.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-09-05 13:47:21

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 10

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 4

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan wstrzymał się

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska nieobecny

4 Edyta Hajdamowicz za

5 Marek Juraszek wstrzymał się

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński wstrzymał się

8 Rafał Kotwica za

9 Paweł Ladra za

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski wstrzymał się

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24


